
Protokół nr 56/2023
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 4 grudnia 2023 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-

gospodarczych;
2) Joanna Hariasz – skarbnik miasta;
3) Monika Orpel-Śmigielska – radca prawny;
4) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
5) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
6) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
7) Tomasz Radłowski – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
8) pracownik Miejskiej Biblioteki Publicznej;
9) pracownik Muzeum Ziemi Kozielskiej;
10)przedstawiciel Młodzieżowej Rady Miasta.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 17:10 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. W chwili rozpoczęcia obrad
wszyscy radni byli obecni.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.



Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2024 w zakresie działania

komisji.
4. Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039.
5. Przyjęcie planu pracy komisji na 2024 r.
6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nikt nie zgłasza wniosków do porządku
obrad i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2024 w zakresie działania
komisji.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki wyraził zadowolenie, iż mimo trudności
finansowych związanych z inflacją, wzrostem najniższej krajowej, podwyżkami
nauczycielami nadal funkcjonują wszystkie ośrodki oświatowe, sportowe oraz
kulturalne.

Katarzyna Dysarz zwróciła uwagę, iż rok temu ustalono dochody na kwotę 295 mln zł,
a w chwili obecnej dochody wynoszą 386 mln zł, wydatki na 435 mln zł, a były
planowane na 278 mln zł. Wtedy deficyt opiewał na kwotę 31 mln zł, a prawie 16 mln
zł planowano pokryć kredytami. Przypomniała, iż gmina posiadała kredyt na około
30%, mimo, że mogłaby się zadłużyć na około 60%. Dodała, iż sporo kredytów udało
się spłacić. Następnie zapytała, czy wzrosty płac m.in. z tytułu wzrostu najniższej
krajowej w styczniu 2024 r. będą finansowane z kredytu i jak to się przełoży na środki
przeznaczane na oświatę, ponieważ do tej pory gmina finansowała oświatę
w wysokości ponad 50%.

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych
podkreślił, iż samorządom wzrastają koszty utrzymania oświaty, a nie idzie za tym



żadna rekompensata z budżetu państwa mimo, że ok. 80% kosztów to koszty płacowe.
Wzrost minimalnego wynagrodzenia to koszt ok. 6,5 mln zł, który dotyczy tylko
pracowników obsługi. Natomiast czym innym są jeszcze podwyżki dla nauczycieli
oraz arkusz organizacyjny, z którego wynika, iż trzeba zapewnić znacznie więcej np.
pomoc psychologiczna, pedagogiczna, a także zapewnienie różnych ścieżek
edukacyjnych.

Joanna Hariasz, skarbnik miasta odniosła się do kwestii zadłużenia i przypomniała, że
w roku 2021 i 2022 gmina nie uruchomiła w ogóle kredytu. Na ten rok gmina
planowała 26 mln zł, a do chwili obecnej uruchomiła ok. 3 mln zł. Przy założeniu, iż
uruchomiono by cały planowany kredyt, gmina byłaby zadłużona na poziomie 35% w
stosunku do dochodów. Na przyszły rok planuje się kredyt na pokrycie inwestycji,
które nie będą dofinansowane w wysokości 52 mln zł. Dodała, iż przy założeniu, że
zostanie w całości uruchomiony to na koniec przyszłego roku gmina będzie zadłużona
na poziomie ok. 159 mln zł, co daje 41% dochodów ogółem. Oczywiście jak co roku
gmina postara się nie uruchamiać kredytu albo uruchomić jak najniższy.

Jacek Król przypomniał, iż w tabelach miały być używane funkcje powtarzające się na
każdej stronie nazwy kolumn, aby były lepiej czytelne.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podziękował za dyskusję i poddał pod
głosowanie projekt budżetu miasta na rok 2024 w zakresie działania komisji:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta na rok 2024 w zakresie działania
komisji.

Ad 4.
Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039.



Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie projekt wieloletniej
prognozy finansowej na lata 2024-2039:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król

Komisja stosunkiem głosów: ,,za” - 7, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” - 1,
pozytywnie zaopiniowała projekt wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039.

Ad 5.
Przyjęcie planu pracy komisji na 2024 r.

Komisja przygotowała następujący plan pracy:

Styczeń

Harmonogram rozpoczętych 15 stycznia ferii zimowych - zajęcia i atrakcje
przygotowane przez miejskie placówki kulturalne, sportowe i oświatowe (MBP,
Muzeum Ziemi Kozielskiej, MOSiR, MOK, Wydział Oświaty i Wychowania).

Spotkanie z przedstawicielami publicznych przedszkoli - I część (zaprosić pierwszą
połowę dyrektorów)

Luty

Spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych z Kędzierzyna-Koźla
(przedstawienie informacji dot. sekcji oraz osiągnięć, a także ich potrzeb oraz
oczekiwań).

Inwestycje oraz remonty - plany oraz stan realizacji niektórych zadań w placówkach
oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby zgłaszane w tym



zakresie przez poszczególne instytucje, radnych oraz mieszkańców Kędzierzyna-
Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten cel.

Marzec

Spotkanie z przedstawicielami publicznych przedszkoli - II część (zaprosić drugą
połowę dyrektorów)

Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych i publicznych żłobków.

Funkcjonowanie świetlic w publicznych szkołach podstawowych.

Promocja Kędzierzyna-Koźla. Aktualnie prowadzone i planowane działania gminy w
tym zakresie.

Kwiecień

Sprawozdania z działalności za 2023 rok:
- Miejskiego Ośrodka Kultury,
- Miejskiej Biblioteki Publicznej,
- Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
- Muzeum Ziemi Kozielskiej.

Postępy w realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami.

Maj

Opinia komisji do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2023 rok w zakresie
działania komisji.

Podsumowanie współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami
realizującymi zadania gminy w sferze publicznej za 2023 r.

Czerwiec

Przygotowanie miejskich placówek kulturalnych i sportowych do pracy w trakcie
nadchodzących wakacji (MBP, Muzeum Ziemi Kozielskiej, MOSiR, MOK).

Przygotowanie placówek oświatowych oraz miejsc opieki nad dzieckiem do lat 3 do
wakacji, w szczególności w zakresie zapewnienia ciągłości opieki nad dzieckiem do
lat 3 oraz w wieku przedszkolnym, jak i oferty szkół podstawowych dla uczniów
pozostających na terenie miasta.



Lipiec - Przerwa wakacyjna.

Sierpień

Stan przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 2024/2025.
Wyniki naborów do szkół i przedszkoli na rok szkolny 2024/2025.
Planowana organizacja klas sportowych na rok szkolny 2024/2025.

Wrzesień

Turystyka w mieście, realizacja założeń oraz zamierzenia na przyszłość.
Turystyka weekendowa - Odrzański Szlak Rowerowy Blue Velo.

Październik

Informacja o realizacji zadań oświatowych miasta Kędzierzyn-Koźle w minionym
roku szkolnym.

Omówienie działań oraz problemów w funkcjonowaniu Młodzieżowej Rady Miasta.

Listopad

Podsumowanie pracy komisji w 2024 roku.
Propozycje wykazu imprez historycznych, kulturalnych i sportowych planowanych
przez gminę Kędzierzyn-Koźle na 2025 rok (MBP, Muzeum Ziemi Kozielskiej,
MOSiR, MOK).

Grudzień

Zaopiniowanie projektu budżetu miasta na rok 2025 w zakresie działania komisji.

Przyjęcie planu pracy komisji na 2025 rok.

Przewodniczący komisji poddał pod głosowanie ww. plan:

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:



ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Jacek Król

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) przyjęła plan pracy na rok 2024.

Ad 7.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 23 stycznia 2024 r. godz. 16:00.

Ad 8.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 17:50
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


